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Zgodnie z propozycją burmistrza, zaapro-
bowaną przez radnych, podatki i opłaty lokal-
ne w zasadzie pozostaną na poziomie z 2017 
roku. Niewielkiej korekty (stawka za samocho-
dy ciężarowe do 12 ton) dokonano w obowią-
zujących w mieście minimalnych stawkach po-
datku od środków transportowych (szczegóły 
na stronie www.jozefow.pl).

Taryfa za wodę i ścieki
W tej sprawie rada podjęła dwie uchwały. 

W pierwszej uchwalono kolejną dopłatę do 
cen zbiorowego odprowadzania ścieków przez 
gospodarstwa domowe, zarówno te, które 
rozliczają się na podstawie wskazań wodo-
mierza głównego, jak i gospodarstwa domo-
we w budynkach wielolokalowych. Miasto 
dopłaca do ścieków odprowadzanych przez 
76 proc. józefowskich odbiorców 2,72 zł/m³.

W uzasadnieniu wniosku złożonego przez 
Hydrosferę Sp. z o.o. wskazano na bardzo wy-
soką opłatę za oczyszczanie józefowskich ście-
ków przez OŚ w Otwocku oraz czynsz dzierżaw-

XLII sesja Rady Miasta

Lokalne podatki i opłaty bez zmian
24 listopada w obecności 13 radnych, podczas XLII sesji Rady Miasta podjęto uchwały w sprawie przyszłorocznych 
stawek podatków od nieruchomości, środków transportowych, opłaty targowej i opłaty od posiadania psów.

Wysokość cen i stawek opłat abonamentowych dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę

Taryfowa grupa odbiorców Cena zł/1 m3 Abonament*
ne  o bru  o ne  o bru  o

Grupa W 1 Gospodarstwa domowe w rozliczeniach w oparciu 
o wskazania wodomierza głównego 4,65 5,02 3,92 4,23 

Grupa W 1A Gospodarstwa domowe w rozliczeniach w oparciu 
o wskazania wodomierza głównego z fakturą w formie elektronicznej 4,65 5,02 2,78 3,00

Grupa W 2 Gospodarstwa domowe w rozliczeniach z osobą 
korzystającą z lokalu w budynku wielolokalowym 4,65 5,02 3,84 4,15

Grupa W 2A Gospodarstwa domowe w rozliczeniach z osobą korzystającą 
z lokalu w budynku wielolokalowym z fakturą w formie elektronicznej 4,65 5,02 2,70 2,92

Grupa W 3 Pozostali odbiorcy usług w rozliczeniach w oparciu 
o wskazania wodomierza głównego 4,65 5,02 9,58 10,35

Grupa W 3A Pozostali odbiorcy usług w rozliczeniach w oparciu 
o wskazania wodomierza głównego z fakturą w formie elektronicznej 4,65 5,02 8,44 9,12

Grupa W 4 Pozostali odbiorcy usług w rozliczeniach z osobą 
korzystającą z lokalu w budynku wielolokalowym 4,65 5,02 6,50 7,02

Grupa W 4A Pozostali odbiorcy usług w rozliczeniach z osobą korzystającą 
z lokalu w budynku wielolokalowym z fakturą w formie elektronicznej 4,65 5,02 5,36 5,79

*Stawka opłaty abonamentowej zł/odbiorcę/okres rozliczeniowy

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Józefowie

serdecznie zaprasza osoby,
które czują się samotne w Wigilię.
21 grudnia 2017 roku (czwartek) 

o godzinie 10.00. 

Spotkanie odbędzie się 
w Domu Nauki i Sztuki w Józefowie 

przy ul. Kard. Wyszyńskiego 4

Beata Piętka – Kierownik Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Józefowie

OPŁATEK U SENIORÓW
W piątek 15 grudnia o godz. 14.00 Zarząd 
Rejonowy Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów zaprasza seniorów 
w gościnne progi Szkoły Podstawowej nr 3 

(dawne gimnazjum) na spotkanie opłatkowe

Zapraszamy na tradycyjne Zapraszamy na tradycyjne 
powitanie Nowego 2018 Rokupowitanie Nowego 2018 Roku
Spotkamy się, jak zwykle,Spotkamy się, jak zwykle,
1 stycznia 2018 roku 1 stycznia 2018 roku 
o godzinie 20.00o godzinie 20.00
na skwerze im. Jana Pawła IIna skwerze im. Jana Pawła II
przed Miejskim Ośrodkiem Kulturyprzed Miejskim Ośrodkiem Kultury

Wszystkim Mieszkańcom, Przyjaciołom Wszystkim Mieszkańcom, Przyjaciołom 

i Sympatykom Józefowa i Sympatykom Józefowa 

składamy serdeczne życzenia wesołych składamy serdeczne życzenia wesołych 

świąt Bożego Narodzeniaświąt Bożego Narodzenia

oraz zdrowia i pomyślności oraz zdrowia i pomyślności 

w Nowym Roku w Nowym Roku 

Burmistrz Miasta JózefowaBurmistrz Miasta Józefowa

Stanisław Kruszewski Stanisław Kruszewski 

wraz z pracownikami Urzędu Miastawraz z pracownikami Urzędu Miasta

i Przewodniczący Rady Miastai Przewodniczący Rady Miasta

Cezary Łukaszewski Cezary Łukaszewski 

wraz z radnymiwraz z radnymi

W naszym mieście
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ny za infrastrukturę przejętą do eksploatacji po 
zakończeniu w 2014 roku projektu rozbudowy 
sieci wodno-kanalizacyjnej i konieczność ogra-
niczenia wpływu tych kosztów na cenę płaco-
ną przez gospodarstwa domowe.

Druga z uchwał zatwierdza taryfy na okres 
od 1 stycznia do 31 grudnia 2018 r.

 Do cen i stawek opłat ne  o, określonych 
w kolumnach 2 i 4 w powyższych tabe-
lach, doliczono obowiązujący podatek od 
towarów i usług (VAT), zgodnie z § 2 pkt. 
9–11 rozporządzenia taryfowego. Zgodnie 
z obowiązującymi przepisami stawka po-
datku VAT wynosi 8%.
  Stawka opłaty abonamentowej naliczana 
jest w okresach rozliczeniowych, które dla 
gospodarstw domowych wynoszą dwa 
miesiące, a dla pozostałych odbiorców je-
den miesiąc. 

Grudniowa promocja 
na karnety na basenie

Niektórzy już na to czekają, gdyż kierownic-
two ICSiR przyzwyczaiło nas, że co roku w grud-
niu stwarza okazję do zakupu karnetów ze 
zwiększoną ilością godzin. Rada podjęła uchwa-
łę, że na karnety zakupione od 1 do 31 grudnia 
2017 r. obowiązują następujące ceny:

Karnety normalne (czas ważności liczony 
od dnia nabycia)

  11-godzinny ważny 1 rok – 120 zł,
  28-godzinny ważny 2 lata – 275 zł,
  55-godzinny ważny 3 lata – 500 zł,
  110-godzinny ważny 3 lata – 880 zł.
Karnety ulgowe
  11-godzinny ważny 1 rok – 66 zł,
  28-godzinny ważny 2 lata – 155 zł,
  55-godzinny ważny 3 lata – 275 zł,
  110-godzinny ważny 3 lata – 500 zł.

Program współpracy Miasta 
Józefowa z organizacjami 
pozarządowymi w 2018 r.

761 000 zł Miasto Józefów przeznaczy 
w 2018 roku na realizację programu umożli-
wiającego realizację zadań publicznych przez 
organizacje pozarządowe i inne podmioty 
wymienione w ustawie o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie.

Projekt programu wraz z zaproszeniem 
do wzięcia udziału w konsultacjach został za-
mieszczony na stronie internetowej urzędu 
www.jozefow.pl, Biuletynie Informacji Publicz-
nej i na tablicy ogłoszeń w siedzibie urzędu.

Konkursy ofert na realizację zadań publicz-
nych w 2018 roku będą ogłaszane w następu-
jących terminach: 

– do 15 grudnia 2017 roku dla zadań re-
alizowanych w trakcie całego 2018 roku lub 
w pierwszej jego połowie,

– do 31 marca 2018 roku dla zadań realizo-
wanych w drugiej połowie roku. W.Z.

Wysokość cen i stawek opłat abonamentowych dla zbiorowego odprowadzania ścieków

Taryfowa grupa odbiorców Cena zł/1 m3 Abonament*
ne  o bru  o ne  o bru  o

Grupa K 1 Gospodarstwa domowe w rozliczeniach za ilość odebranych 
ścieków na podstawie wskazań urządzenia pomiarowego lub 
wodomierza głównego

10,22 11,04 3,76 4,06

Grupa K 1A Gospodarstwa domowe w rozliczeniach za ilość odebranych 
ścieków na podstawie wskazań urządzenia pomiarowego lub 
wodomierza głównego z fakturą w formie elektronicznej

10,22 11,04 2,62 2,83

Grupa K 2 Gospodarstwa domowe w rozliczeniach ilości odebranych 
ścieków z osobą korzystającą z lokalu w budynku wielolokalowym 10,22 11,04 3,72 4,02

Grupa K 2A Gospodarstwa domowe w rozliczeniach ilości odebranych 
ścieków z osobą korzystającą z lokalu w budynku wielolokalowym 
z fakturą w formie elektronicznej

10,22 11,04 2,58 2,79

Grupa K 3 Gospodarstwa domowe rozliczane za ilość odprowadzonych 
ścieków na podstawie przepisów dotyczących przeciętnych norm 
zużycia wody

10,22 11,04 3,34 3,61

Grupa K 4 Pozostali odbiorcy usług zbiorowego odprowadzania ścieków 
rozliczani za ilość odprowadzonych ścieków na podstawie wskazań 
urządzenia pomiarowego lub wodomierza głównego

10,22 11,04 7,71 8,33

Grupa K 4A Pozostali odbiorcy usług zbiorowego odprowadzania 
ścieków rozliczani za ilość odprowadzonych ścieków na podstawie 
wskazań urządzenia pomiarowego lub wodomierza głównego 
z fakturą w formie elektronicznej

10,22 11,04 6,57 7,10

Grupa K 5 Pozostali odbiorcy usług zbiorowego odprowadzania 
ścieków w rozliczeniach ilości odebranych ścieków z osobą korzystającą 
z lokalu w budynku wielolokalowym

10,22 11,04 5,57 6,02

Grupa K 5A Pozostali odbiorcy usług zbiorowego odprowadzania 
ścieków w rozliczeniach ilości odebranych ścieków z osobą korzystającą 
z lokalu w budynku wielolokalowym z fakturą w formie elektronicznej

10,22 11,04 4,43 4,78

Grupa K 6 Pozostali odbiorcy usług zbiorowego odprowadzania 
ścieków rozliczani na podstawie przepisów dotyczących przeciętnych 
norm zużycia wody

10,22 11,04 5,91 6,38

*Stawka opłaty abonamentowej zł/odbiorcę/okres rozliczeniowy

Główny Urząd Statystyczny opublikował 
dane o liczbie i powierzchni mieszkań w mia-
stach liczących ponad 20 000 mieszkańców. Na 
podstawie tych informacji, z końca 2016 roku, 
portal rynekpierwotny.pl przygotował kolejną 
edycję swojego rankingu warunków mieszka-
niowych: 

  Sopot (miejsce 1, pozycja bez zmian)
  Zakopane (miejsce 2, awans o dwie pozycje)
 Warszawa (miejsce 3, pozycja bez zmian)
 Wrocław (miejsce 4, awans o jedną pozycję)
  Kołobrzeg (miejsce 5 ex aequo 
ze Świnoujściem, awans o dwie pozycje)
  Świnoujście (miejsce 5 ex aequo 
z Kołobrzegiem, spadek o trzy pozycje)

  Józefów (miejsce 7, awans o jedną 
pozycję)
  Piaseczno (miejsce 8, spadek o dwie pozycje)
 Marki (miejsce 9, pozycja bez zmian)
  Poznań (miejsce 10, pozycja bez zmian)
Takie miasta, jak Sopot, Zakopane, Koło-

brzeg oraz Świnoujście zawdzięczają swoją wy-
soką pozycję dużej liczbie kwater dla turystów. 
W przypadku Warszawy, Wrocławia i Poznania 
spore znaczenie mają mieszkania nabywane 
z myślą o wynajmie. Z kolei Józefów, Piasecz-
no oraz Marki to lokalizacje często wybierane 
przez zamożnych warszawiaków, którzy mogą 
sobie pozwolić na zakup lub budowę dużego 
lokum.

Ranking: gdzie mieszka się najlepiej?
Warszawa i Józefów liderami na Mazowszu

W naszym mieście
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W stanowisku przypomniano, że trasa 
Południowej Obwodnicy Warszawy przecina 
wszystkie zasadnicze ciągi komunikacyjne 
tzw. linii otwockiej. 

Przez Józefów, drogą wojewódzką nr 801, 
codziennie do i z Warszawy porusza się ponad 
24 tys. samochodów. Droga ta pełni funkcję 
zarówno lokalną, jak i tranzytową. 

Przez centrum Józefowa po wschodniej 
i zachodniej części torów kolejowych (ulicami 
Marsz. Piłsudskiego oraz Gen. Sikorskiego) do 
i z Warszawy przejeżdża ponad 28 tys. pojaz-
dów. Szlak komunikacyjny biegnie następnie 
ulicami Patriotów, Mozaikową. Trasę tę z i do 
stolicy wybierają zarówno mieszkańcy Józe-
fowa, jak i innych gmin powiatu otwockiego 
(ok. 123 000 mieszkańców).

Radni przypominają, że droga wojewódz-
ka nr 801 na odcinku C (Wał Miedzeszyński) 
w godzinach szczytu znajduje się na granicy 
swojej przepustowości. Trwające tam roboty 
budowlane i objazdy pogłębiają ten stan. 

W związku z trwającym obecnie remontem 
ul. Patriotów kierowcy zmuszeni są korzystać 
jedynie z objazdów ulicą Mozaikową. Rozwią-
zanie to, choć uciążliwe, pozwala na zachowa-
nie względnej płynności przemieszczania się. 

W I etapie realizacji budowy POW planu-
je się zamknięcie na 18 miesięcy wschodniej 
części ul. Patriotów. Od 27 listopada 2017 r. 

zostanie wyłączona z ruchu na 12 miesięcy 
ul. Mozaikowa.

W II etapie kierowców oraz korzystających 
z kołowego transportu publicznego dotknie 
zamknięcie na 18 miesięcy zachodniej czę-
ści ul. Patriotów. Spowoduje to zmniejszenie 
o 50% obecnej i tak bardzo obciążonej przepu-
stowości drogowej.

Mieszkańców powiatu otwockiego cze-
ka jeszcze dodatkowe utrudnienie, związane 
z modernizacją linii kolejowej nr 7, co oznacza 
problemy w komunikacji szynowej na trasie 
Warszawa Wschodnia-Lublin oraz koniecz-
ność organizacji komunikacji zastępczej. Na 
wysokości Miedzeszyna pociągi mają kurso-
wać po jednym torze. Inwestycja rozpoczęła 
się w tym roku i potrwa 34 miesiące.

Ruch drogowy z kierunku południowo-
-wschodniego napotka nadto na liczne ogra-
niczenia, z uwagi na rozpoczynającą się prze-
budowę drogi krajowej S17 Warszawa-Lublin.

Grozi nam paraliż
W ocenie Rady Miasta Józefowa równo-

czesne, tak radykalne zmniejszenie przepu-
stowości drogowej na omawianym kierunku 
jest niedopuszczalne i grozi paraliżem komu-
nikacyjnym, który dotknie nie tylko miesz-
kańców Józefowa, ale i m.in. Wawra, Otwoc-

ka, Karczewa, Wiązowny, Celestynowa oraz 
Kołbieli. 

Doceniamy wagę inwestycji, jednak nie 
może się ona odbywać kosztem całkowitej 
dezorganizacji życia naszych mieszkańców. 
W związku z powyższym Rada Miasta Józefo-
wa stanowczo apeluje do Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad, która odpowia-
da za nadzór nad inwestycją, o dokonanie 
stosownych zmian i potraktowanie poważnie 
mieszkańców gmin, których najmocniej do-
tkną zmiany organizacji ruchu. 

Zignorowanie głosów, które docierają za-
równo od samorządów lokalnych, jak i bez-
pośrednio od przedstawicieli mieszkańców, 
niesie za sobą ryzyko eskalowania napięcia, 
protestów społecznych, a co za tym idzie groź-
bę opóźnienia realizacji inwestycji. 

Rada Miasta Józefowa apeluje do przedsta-
wicieli wszystkich szczebli samorządu teryto-
rialnego o poparcie niniejszego stanowiska, 
istotnego dla społeczności lokalnych naszych 
wspólnot.

Rada Miasta Józefowa deklaruje pełną 
współpracę i wsparcie dla działań zmierzają-
cych do realizacji tej bardzo ważnej inwestycji, 
jednak musi się to odbywać z poszanowaniem 
interesów osób, których zmiany te dotyczą. 

Przewodniczący Rady Miasta Józefowa
Cezary Łukaszewski

Przypomnijmy: „Rada Miasta zapoznała się 
i przeanalizowała pismo Burmistrza Józefowa 
z 6 czerwca 2016 r., zawierające informacje 
o domniemanym udziale Radnego Adriana 
Pyry w próbie bezpodstawnego zasiedzenia 
działki budowlanej (nr 15 w Obr. 5) sąsiadują-
cej z jego posesją.

Rada Miasta wyraża dezaprobatę wobec 
działań Radnego.

Uważamy, że wykorzystanie możliwości, 
jakie daje sprawowanie mandatu Radnego, 
szczególnie w kwes  i szerokiego dostępu do 
informacji, jest nieetyczne i źle wpływa na wi-
zerunek Władz Miasta.

Wzywa się Radnego Adriana Pyrę do za-

przestania tego typu postępowania i przypo-
mina się, że obowiązkiem Radnego jest wyko-
nywanie mandatu w sposób rzetelny i uczciwy, 
mający na względzie przede wszystkim dobro 
Naszego Miasta i jego mieszkańców.”

Działka przy ul. Jachowicza, o szacunko-
wej wartości ok. 1 mln zł, ma nieuregulowany 
stan prawny i nie była użytkowana przez oso-
by fi zyczne. W 2015 roku rozpoczęto prace, 
mające na celu nabycie przez miasto Józefów 
prawa własności tej działki. 

Nabywane przez miasto działki przezna-
czane są bardzo często pod miejskie inwesty-
cje (np. budowę placów zabaw czy obiektów 
sportowo-rekreacyjnych) lub sprzedawane 

– środki ze zbycia mienia powiększają miejski 
budżet inwestycyjny.  

Działania miasta Józefowa dotyczące ure-
gulowania stanu prawnego nieruchomości 
przy ul. Jachowicza zostały zakwes  onowane 
przez mieszkańców sąsiedniej działki, którzy 
twierdzili, jakoby mieli władać tą nieruchomo-
ścią od przeszło pięćdziesięciu lat.

Sprawa trafiła do Sądu Rejonowego 
w Otwocku, który przeprowadził postępo-
wanie oceniając przedłożone przez strony 
dowody, w tym zeznania dziewięciu osób. 
Na tej podstawie 14 listopada 2017 roku 
sąd wydał postanowienie, które uwzględ-
nia stanowisko miasta Józefowa i uznaje, że 
Janina P. nie spełniła przesłanek zasiedzenia 
nieruchomości.

Uzasadniając ogłoszone postanowienie 
sąd podkreślił, że zasiedzenie jest szczególną 
formą nabycia prawa własności przez osoby, 
które przez odpowiednio długi czas władały 
nieruchomością, a w tej sprawie takie oko-
liczności nie miały miejsca.

Wyrok jest nieprawomocny.

Wyrok Sądu Rejonowego w Otwocku

Czy radny działkę zasiedzi?
W odpowiedzi na informację burmistrza w sprawie regulacji na rzecz miasta 
działki przy ul. Jachowicza, Rada Miasta w 2016 roku jednogłośnie podjęła 
uchwałę w tej sprawie.

Podwarszawskie samorządy protestują 
24 listopada 2017 r. Rady Miasta Józefowa podjęła stanowisko w sprawie zmian organizacji ruchu związanych z budową 
Południowej Obwodnicy Warszawy odcinek C (ul. Wał Miedzeszyński). 
W imieniu mieszkańców Miasta Józefowa Rada Miasta postuluje zmianę dotychczasowej koncepcji organizacji ruchu.

W naszym mieście
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Marzena Czerbniak, kierownik Referatu Re-
alizacji Projektów

Rok 2017 dla naszego referatu upłynął 
przede wszystkim pod hasłem protestów, 
skarg i spraw sądowych, które zdominowały 
naszą pracę – zamiast robót budowlanych. Na 
szczęście, większość z nich została ostatecznie 
rozstrzygnięta na korzyść miasta. 

Dzięki tym rozstrzygnięciom na przykład 
mamy nadzieję na podpisanie jeszcze w tym 
roku umowy o dofinansowanie dla projek-
tu „Modernizacja i renowacja budynku przy 
ul. Kardynała Wyszyńskiego 2 w Józefowie, 
mająca na celu dostosowanie obiektu do no-
wych funkcji Domu Nauki i Sztuki”. Budowa, 
po wykonaniu dokumentacji projektowej, po-
winna ruszyć w 2018 roku.

Po długich staraniach udało się również 
pozyskać dofi nansowanie dla budowy ście-
żek rowerowych. To projekt trudniejszy niż 
pozostałe, bo realizowany od maja tego roku 
w partnerstwie z pięcioma innymi gminami. 
W terenie nie widać jeszcze robót budowla-

nych, ale trwają ostatnie prace projektowe. 
Budowa ścieżek rowerowych ruszy późną wio-
sną przyszłego roku, zaraz po tym, jak zakoń-
czymy trwające już prace związane z budową 
sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w tych 
miejscach, w których przebiega ona pod przy-
szłymi ścieżkami.

Udało się również rozpocząć budowę 
oczyszczalni ścieków. To najdłużej – bo ponad 
pięć lat – przygotowywany proces inwestycyj-
ny w naszym mieście. Postęp prac można śle-
dzić na stronie internetowej, większość robót 
realizowana będzie w 2018 roku.

Rośnie budowa wielorodzinnego budynku 
przy ul. Wiązowskiej, rozpoczęta latem tego 
roku. Spodziewamy się, że na przełomie 2017 
i 2018 roku zawiśnie na nim wiecha, co będzie 
oznaczało, że zakończono budowę ostatniego 
elementu konstrukcyjnego – dachu. Mam na-
dzieję, że dzięki temu przyszłoroczne święta 
Bożego Narodzenia 39 józefowskich rodzin 
potrzebujących wsparcia spędzi już w nowych 
mieszkaniach.

Dorota Kem-
browska, kie-
rownik Referatu 
Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Sportu

Na szczególną 
uwagę zasługu-
je tematyka re-
formy oświaty, 
która była naj-
poważniejszym 
przedsięwzięciem dla naszego referatu w 2017 
roku. Gimnazjum nr 1 im. Łączniczek Armii Kra-
jowej przekształcono w Szkołę Podstawową nr 
3 im. Łączniczek Armii Krajowej. Miasto zostało 
podzielone na trzy nowe obwody szkolne. Je-
den z nich, zamykający się po wschodniej czę-
ści torów, stanowi obwód Szkoły Podstawowej 

nr 1 im. Olofa Palmego. Dwa kolejne obwody 
podzieliły zachodnią część miasta – ich granicę 
stanowi ul. Polna (z małymi wyjątkami). Są to 
obwody Szkoły Podstawowej nr 2 im. Romual-
da Traugu  a i wspomnianej już Szkoły Podsta-
wowej nr 3 im. Łączniczek Armii Krajowej. Aby 
budynek SP nr 3 nie świecił pustkami, przenie-
śliśmy do niego wszystkie klasy VII. Musieliśmy 
również umieścić w nim siedmiolatków, którzy 
mieszkali w obwodzie tejże szkoły i w roku 
szkolnym 2017/2018 rozpoczynali swoją przy-
godę z edukacją szkolną. Aby stało się to moż-
liwe trzeba było dokonać kilku strategicznych 
manewrów w organizacji budynku. Dzięki 
przeniesieniu kilku pracowni przedmiotowych 
pierwszaki znalazły przytulny i bezpieczny ką-
cik w tej części budynku dawnego gimnazjum, 
gdzie mieści się administracja szkoły. Nauka 
nie odbywa się wyłącznie w murach szkół 
i przedszkoli – w tym roku postanowiliśmy ją 
urozmaicić, ale i rozszerzyć o zajęcia związane 
z bardzo ważnym zagadnieniem – bezpieczeń-
stwem w ruchu drogowym. Miasto we wrze-
śniu tego roku oddało do użytku miasteczko 
ruchu drogowego. Uczniowie naszych szkół 
oraz wychowankowie przedszkoli, pod okiem 
funkcjonariuszy straży miejskiej oraz swoich 
nauczycieli, z ogromnym zaangażowaniem 
uczą się w nim zasad ruchu drogowego oraz 
zdobywają pierwsze szlify jako piesi i rowerowi 
uczestnicy ruchu drogowego. 

Poruszając kwes  ę bezpieczeństwa trzeba 
poinformować o tym, że na budynku Miejskie-
go Ośrodka Kultury zawisł pierwszy w naszym 
mieście ogólnodostępny defi brylator (AED). Do-
datkowo zakupiliśmy jeszcze trzy defi brylatory, 
które znalazły się w posiadaniu straży miejskiej 
oraz ochotniczej straży pożarnej. Wszystkie 
urządzenia zostały włączone do ogólnopolskiej 
Mapy AED „Ratuj życie”. W 2018 roku planuje-
my zrealizowanie cyklu szkoleń z pierwszej po-
mocy przedmedycznej dla mieszkańców Józe-

Burmistrz Stanisław Kruszewski:
 W rodzinie, w przedsiębiorstwach, w państwie tradycyjnie pod koniec roku dokonujemy podsumowania tego 

co się udało osiągnąć, co jest powodem do satysfakcji, co sprzyjało naszej aktywności a co sprawiało kłopot. 
Podobnie jest w samorządzie – gmina jest przecież od ponad ćwierćwiecza naszym wspólnym, i to niemałym 
– majątkiem. Tegoroczny budżet to ponad 115 mln zł, na inwestycje wydaliśmy ponad 30 mln zł. Razem buduje-
my nowoczesny, wygodny i przyjazny Józefów.

Siłą naszego samorządu są ludzie: kompetentni, sprawni organizacyjnie, odpowiedzialni. Jak oceniają 2017 
rok w naszym mieście?

Zapraszam do lektury i podzielenia się swoją opinią. 

To był trudny, ale owocny rok 
– mówią pracownicy Urzędu Miasta

Gotowe fundamenty budynku administracyjno-socjalnego 
oczyszczalni, powstał pierwszy narożnik części nadziemnej

Samorząd
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fowa, już dzisiaj zapraszamy do śledzenia naszej 
strony internetowej www.jozefow.pl. 

Urszula Pomierna, kierownik Referatu Go-
spodarki Mieszkaniowej

Rok 2017 przyniósł pozytywne zmiany 
w obszarze związanym z zasobem mieszkanio-
wym Miasta Józefowa. Rozpoczęła się budowa 
budynku wielorodzinnego przy ulicy Wiązow-
skiej, w którym już w przyszłym roku zamiesz-
ka 39 rodzin. Wszystkie mieszkania w nowym 
obiekcie wyposażone będą w aneksy kuchen-
ne oraz łazienki z pełnym węzłem sanitarnym. 
Dzięki wsparciu finansowemu miasta, przy 
udziale środków z Banku Gospodarstwa Kra-
jowego, TBS w Józefowie Sp. z o.o. ukończył 
inwestycję przy ul. Rejtana 1B – w 30 lokalach 
znajdujących się w tym budynku zamieszkało 
blisko 100 osób – dotychczasowych najemców 
lokali komunalnych. Równolegle trwają prace 
nad wytypowaniem kolejnych nieruchomości 
przeznaczonych pod budowę mieszkań. Po-
nadto z osobami w trudnej sytuacji fi nansowej 
zawierane są porozumienia dotyczące rozłoże-
nia na raty spłaty należności z tytułu czynszu. 
M.in. te inicjatywy wpłynęły na znaczny spa-
dek zadłużenia związanego z zajmowanymi 
lokalami komunalnymi. 

Małgorzata Fiedukowicz, kierownik Referatu 
Zamówień Publicznych i Ochrony Środowiska

Początek roku 
przyniósł zasad-
niczą  zmianę 
w zakresie zasad 
usuwania drzew 
i krzewów. Nie-
stety przepisy te 
doprowadziły do 
zagłady – w ma-
jestacie prawa 
– wielu drzew. 
Właściciele, z rozpędu, usuwali również drze-
wa na gruntach leśnych. Dodatkowo noweliza-
cja ustawy z czerwca tego roku nie dała narzę-
dzi umożliwiających skuteczne powstrzymanie 
tych wycinek.

W mijającym roku zintensyfi kowano dzia-
łania na rzecz poprawy jakości powietrza na 
terenie miasta. Trwały przygotowania do ubie-
gania się o dofi nansowanie wymiany pieców 
ze źródeł zewnętrznych, zebrano ponad 130 
deklaracji i ciągle spływają nowe. Prowadzono 
też kontrole w budynkach i akcję edukacyjną.

Nie udało się rozwiązać problemu zwięk-
szającej się stale liczby dzików i ich wkraczania 
na tereny miejskie. Trwa pat decyzyjny zwią-
zany z niejasnymi zasadami określającymi od-
powiedzialność poszczególnych podmiotów 
oraz ich obowiązki, w tym fi nansowe. Po raz 
kolejny wystąpiliśmy do starosty o zarządze-
nie odstrzału redukcyjnego. 

Rok ten był również rokiem wielu przetar-
gów, w tym kilku dużych, powyżej progów 

unijnych. Udało się doprowadzić do zawarcia 
umów na budowę oczyszczalni ścieków i ście-
żek rowerowych, a także na usługi nadzoru. 
Zwłaszcza w przetargach na roboty drogowe 
trudno było znaleźć wykonawcę i zmieścić 
się w posiadanym budżecie. Po raz kolejny 
wybrano nowych dostawców gazu i energii 
elektrycznej dla miasta i jednostek organiza-
cyjnych, co pozwala osiągnąć oszczędności 
w wydatkach na ten cel.

Agnieszka Szopa, kierownik Referatu Windy-
kacji Należności

Od kilku lat, 
z sukcesami, 
p r o w a d z i m y 
działania mające 
na celu zmniej-
szenie zadłu-
żenia wobec 
naszego miasta. 
Do obowiązków 
p r a c o w n i k ó w 
naszego referatu 
należy prowadzenie księgowości podatkowej, 
opłat oraz należności cywilnoprawnych. Dzięki 
sprawnemu i terminowemu księgowaniu na-
leżności wpływających do budżetu miasta je-
steśmy w stanie na bieżąco monitorować stan 
zadłużenia z tytułu wpłat podatków i opłat. 
W naszej pracy zależy nam na tym, aby wszczę-
cie egzekucji było ostatecznością. Staramy się 
polubownie dochodzić spłat należności – prze-
prowadzamy rozmowy telefoniczne, udzielamy 
informacji, wysyłamy upomnienia.

W przypadku bezskuteczności egzekucji po-
dejmujemy czynności prowadzące do wszczę-
cia postępowania sądowego i administracyj-
nego. Ta część procesu windykacji jest bardzo 
trudna i wymaga zaangażowania wszystkich 
pracowników. Wydajemy tytuły wykonawcze, 
kierujemy sprawy do sądów, urzędów skarbo-
wych, współpracujemy z innymi organami. 

Wobec tych mieszkańców, którzy generują 
zaległości, stosujemy m.in. następujące dzia-
łania: wyjawianie majątku, zabezpieczanie na 

hipotece i zastawie skarbowym, kierowanie 
wniosków o upadłość oraz o wszczęcie egze-
kucji z nieruchomości.

Podatnicy mają możliwość korzystania 
z ulg, które pozwalają na regulowanie zobo-
wiązań w ratach lub w późniejszym terminie. 
W bieżącym roku znaczna część zaległości 
została uregulowana w całości. Sukcesem na-
szego referatu jest stopniowe, ale skuteczne 
prowadzenie działań w celu zmniejszania za-
dłużenia wobec gminy. Dzięki naszej niezwykle 
żmudnej i jakże często niewdzięcznej pracy do 
budżetu miasta wpływają środki, dzięki któ-
rym powstają nowe inwestycje.

Jadwiga Łaszewska, kierownik Referatu Go-
spodarki Komunalnej 

Nasz referat 
realizuje zadania 
z kilku dziedzin: 
utrzymania infra-
struktury miasta, 
gospodarki odpa-
dami komunalny-
mi i inwestycji.

W zakresie 
utrzymania in-
f r a s t r u k t u r y 
wydaliśmy ok. 600 decyzji umożliwiających 
mieszkańcom budowanie przyłączy wodocią-
gowych, kanalizacyjnych, gazowych, energe-
tycznych i telekomunikacyjnych. Wydawane 
były decyzje na lokalizację i budowę zjazdów 
do posesji oraz prowadzenia handlu w okresie 
świątecznym. Ponadto prowadzone były kon-
trole i wszczynane postępowania w sprawach 
dotyczących zajmowania bez zezwolenia pasa 
drogowego – dotyczyło to przede wszystkim 
umieszczania w pasie drogowym reklam, kon-
tenerów na odpady komunalne, kamieni oraz 
sadzenia roślin.

W 2017 roku 163 drzewa poddano proce-
som pielęgnacyjnym, zaś 120 drzew grożących 
powaleniem podczas wichury wycięto, po 
czym usunięto karpy i wykonano frezowanie.

Prowadzono prace pielęgnacyjne nasa-

Nowo oddany i zasiedlony już budynek TBS przy ul. Rejtana (fot. Aneta Biernat)

Samorząd
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Przebudowane boisko przy Szkole Podstawowej nr 2

dzeń (około 2000 sztuk), uzupełniono miejską 
zieleń o 105 krzewów, 300 bylin, zasadzono 
4000 cebul kwiatowych.

Równano i naprawiano ok. 84 km dróg 
gruntowych, łatano dziury na ok. 59 km dróg 
utwardzonych, odśnieżano drogi i chodniki, 
wykonano 19 odwodnień liniowych, koszono 
trawniki na drogach utwardzonych i grunto-
wych. Przeprowadzono rozbiórkę trzech bu-
dynków komunalnych.

Wyłapano i zapewniono opiekę 92 wałęsa-
jącym się psom, wysterylizowano 47 bezdom-
nych zwierząt, zaczipowano pięć psów.

Ustawiono 14 nowych ławek na ulicach na-
szego miasta.

Prowadzono bieżącą konserwację oświe-
tlenia ulicznego oraz konserwację sygnalizacji 
świetlnych, jak również usuwano większe awa-
rie, m.in.:
–  oświetlenia ulicznego oraz oświetlenia 

przejścia dla pieszych na ulicy Nadwiślań-
skiej, w okolicach osiedla Górki,

–  uszkodzonego kabla ziemnego oświetlenia 
ulicznego ulicy Uśmiech (przy Granicznej),

–  przewodu oświetlenia ulicy Wiązowskiej 
przy Wroniej (w okolicy fi rmy Motgum), ze-
rwanego w wyniku niekorzystnych warun-
ków atmosferycznych,

–  dwóch uszkodzonych opraw oświetlenia 
ulicznego typu LED na nowe, przy skrzyżo-
waniu ulic Mickiewicza i Jasnej,

–  uszkodzonego słupa przy ul. Nadwiślańskiej 
(po kolizji drogowej).
W zakresie gospodarki odpadami komunal-

nymi:
–  zaktualizowano 1110 deklaracji od miesz-

kańców, 
–  wszczęto 209 postępowań zakończonych 

wydaniem decyzji z zakresu gospodarowa-
nia odpadami komunalnymi (w tym 56 de-
cyzji dla osób, które nie wnosiły opłaty za 
odbiór odpadów komunalnych),

–  wysłano 194 wezwania do mieszkańców, 
dotyczące dokonania zmian w deklaracji.
Pracownicy referatu regularnie prowadzą 

wzmożone działania (sprawdzanie w terenie, 
w ewidencji ludności, program 500+) mające 
na celu kontrolę całego systemu gospodaro-
wania odpadami – by uchronić mieszkańców 
przed wzrostem opłat.

Codzienne utrzymanie miasta na pozio-
mie wyróżniającym nas spośród okolicz-
nych gmin jest wielkim wyzwaniem. Każ-
dego dnia ocenia nas 20 000 mieszkańców 
Józefowa. Ich pozytywna opinia jest na-
szym największym sukcesem.

Corocznie realizujemy też znaczące dla 
miasta inwestycje, łącznie z pozyskiwa-
niem zewnętrznych środków fi nansowych. 
Jest to możliwe dzięki kompetentnemu 
i kreatywnemu zespołowi, który utożsamia 
się z potrzebami miasta.

 Inwestycje:
 –  oświetlono niebezpieczne przejście dla pie-

szych na ulicy Sobieskiego oraz Marsz. Pił-
sudskiego,

 –  opracowano dokumentację techniczną na 
przebudowę pasa drogowego 22 ulic,

 –  wybudowano osiem dróg asfaltowych 
o łącznej długości 2862 m.b. (ul. Przeskok, 
Krótka, Otwocka, Willowa, Sadowa, Orla, 
Samorządowa, bez nazwy – pomiędzy Za-
wiszy i Piaskową). Łączne koszty przebudo-
wy dróg to 2 334 952,26 zł,

 –  zakupiono dwa radarowe wyświetlacze 
prędkości (w trakcie realizacji): przy dro-
dze powiatowej – ulicy Marsz. Piłsudskiego 
(w okolicach skrzyżowania z Westerpla  e)

 oraz przy drodze powiatowej – ulicy Gen. 
Sikorskiego (w okolicach Wilsona),

 –  wybudowano oświetlenie uliczne w 13 pa-
sach dróg publicznych: ulicy bez nazwy nr 4 
pomiędzy Obywatelską a Szyszkową, ulicy 
Botanicznej za skrzyżowaniem z Orzeszko-
wej, ulicy Cisowej od Wilsona, ulicy Owalnej 
od Dziekońskiej do Botanicznej, ulicy Owsia-
nej – części do Nowowiejskiej, ulicy Polnej 
od Ejsmonda do Ordona, ulicy Szerokiej 
od Sienkiewicza do Piaskowej, ulicy Sowiń-
skiego, ulicy Żeromskiego – skrzyżowanie 
z Al. Róż, ulicy bez nazwy od Kasprowicza do 
Głównej, ulicy Podleśnej od Nadwiślańskiej, 
ulicy Uroczej od Wewnętrznej do Armii Kra-
jowej, ulicy bez nazwy nr 47 od Wawerskiej 
do Puszkina.

 –  opracowano dokumentację na oświetlenie 
uliczne (w trakcie): ul. Bogatki – brakujące 
odcinki od Godebskiego (do nr 7), ul. Borsu-
czej – brakujący odcinek do Werbeny oraz 
odcinek od Ks. Malinowskiego na południe 
obejmujący zabudowania, ul. Godebskie-
go – brakujący odcinek od Kormoranów 
do Sezamkowej, ul. Gryczanej – od strony 
Nowowiejskiej (do nr 11), ul. Kampingowej, 
ul. Ks. Malinowskiego – od nr 1 do Ziarnistej 
(brakujący odcinek), ul. Liściastej – od Wil-
lowej do 11 Listopada, ul. Matejki – od Ma-
linowej w kierunku Skłodowskiej, ul. Mieni, 

ul. Nowej – „sięgacza” (przy numerach 
12/14), ul. bez nazwy – od Ks. Malinowskie-
go do Rakietowej, ul. Polnej – od Ordona do 
Bema plus jedna latarnia za Bema, ul. Rakie-
towej – brakujący odcinek (od nr 8), ul. Rej-
tana – od Miłej do Dobrej, ul. Rolniczej – dwa 
słupy z oprawami na końcu odcinka, ul. Sa-
morządowej – od Granicznej do Werbeny 
(brakujące odcinki), ul. Wąskiej – od 3 Maja 
do Wawerskiej (przestawienie/wymiana 
słupów), ul. Werbeny – od Jachowicza do 
3 Maja, ul. Ziarnistej – od Ks. Malinowskiego 
do Granicznej, ul. Okrzei – brakujący odci-
nek oświetlenia, ul. Rejtana w Józefowie (od 
11 Listopada w stronę Warszawy).

–  wymieniono 13 szafek SON (oświetlenia 
ulicznego) wraz z wyposażeniem, co zapo-
biegnie częstym awariom oświetlenia ulicz-
nego przy rondzie u zbiegu ulic 3 Maja i Po-
lnej – na mocniejsze LED, 

–  wymieniono sodowe źródła światła w opra-
wach latarni parkowych zlokalizowanych 
na terenie skweru, parku i parkingu w oko-
licy budynku Urzędu Miasta Józefowa na 
LED-owe źródła światła w ilości 24 sztuk, 

–  zamontowano dodatkowe oprawy LED na 
ulicy Radosnej, na skrzyżowania ulic Tuwima 
i Orkana i ul. Pstrągowej.

–  wybudowano miasteczko ruchu drogowego 
i uzyskano dofi nansowanie na miasteczko 
i boisko przy Szkole Podstawowej nr 2 od 
Ministerstwa Sportu i Turystyki w wysoko-
ści 227 500 zł,

–  wybudowano boisko wielofunkcyjne na te-
renie Szkoły Podstawowej nr 2,

–  ułożono wykładzinę amortyzującą pod za-
bawkami na skwerze św. Jana Pawła II,

–  wybudowano skwer przy ul. Skorupki,
–  złożono wniosek o dofi nansowanie ze środ-

ków Unii Europejskiej placu do ćwiczeń kali-
steniki i parkour przy ul. Asnyka oraz placu 
do ćwiczeń kalisteniki przy ul. Dolnej. Wnio-
sek przeszedł pomyślnie I etap weryfi kacji,

–  udekorowano miasto elementami iluminacji 
świetlnej na okres świąt Bożego Narodzenia.

Samorząd
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Udział uczniów naszej szkoły w miejskich 
obchodach Święta Niepodległości 11 listopa-

da to już długa tradycja – mówi Lidia Krupa, 
dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3 (dawne 
gimnazjum). Nauczyciele i młodzież poświęca-
ją wiele czasu na przygotowanie plenerowych 
spektakli z tej okazji.

W tym roku autorką scenariusza insceniza-
cji „Niepodległość – trudne słowo” i główną re-
żyserką była Marzena Majsterek – nauczyciel-
ka historii. Wspierał ją historyk Adrian Trzaska.

Układy taneczne przygotowały nauczyciel-
ki wychowania fi zycznego Małgorzata Krech 
i Agata Dowgwiłłowicz.

Przygotowaniem muzycznym zajęła się na-
uczycielka muzyki Weronika Jabłońska-Siwiak, 
która jeszcze zachwyciła odbiorców swoją grą 
na wiolonczeli. Najmłodszych, czyli uczniów 
klasy pierwszej, przygotował Krzysztof Lejza 
– nauczyciel świetlicy.

Stroje do tańców ludowych wypożyczył 
nam MOK, a mundury pozyskaliśmy z wypo-

życzalni oraz Teatru Kamienica, którego wła-
ściciele życzliwie wspierają nasze artystyczne 
działania. 

O nagłośnienie imprezy zadbał Miejski 
Ośrodek Kultury w osobie Jakuba Glinki.

Mimo niesprzyjającej pogody przedstawie-
nie dostarczyło wielu wzruszeń. Młodzież jak 
zwykle nie zawiodła.

 Fot. Maciej Piłat

Wszystko wskazuje na to, że siódmy Bieg 
Niepodległości był ostatnim, rozegranym 
według dobrze znanego józefowianom sce-
nariusza. Organizatorzy zamierzają bowiem 
podnieść prestiż tej szanowanej imprezy 

i w przyszłym roku przenieść ją w bardziej re-
prezentacyjne miejsce, bliżej Urzędu Miasta 
i skweru Jana Pawła II, na którym od lat swe 
talenty aktorskie prezentują uczniowie daw-
nego gimnazjum, a obecnie Szkoły Podsta-

wowej nr 3. Plan polega na tym, by osią biegu 
stała się wyłączona z ruchu ulica Kardynała 
Wyszyńskiego, natomiast podium – na któ-
rym dekorowani będą najlepsi w swoich kate-
goriach – scena przy Miejskim Ośrodku Kultu-
ry. To jednak póki co melodia przyszłości.

Za nami zaś siódma odsłona biegu, popro-
wadzonego wokół kwartału otoczonego ulica-
mi Polną, Nową, Cichą oraz Piotra Skargi. Do 
rywalizacji przystąpiło 275 chętnych, wśród 
których pojawili się uczniowie klas I i II szkół 
podstawowych. Specjalnie dla nich wyzna-
czono około 300-metrową trasę i utworzono 
odrębną kategorię. Starsi, w tym uczestnicy 
biegu open, ścigali się już na dobrze znanych 
trasach. Z koronnym dystansem czterech kilo-

11 listopada obchodziliśmy Święto Niepodległości

Plenerowy spektakl

VII Bieg Niepodległości
Frekwencja na poziomie, do którego przyzwyczaiły nas edycje ubiegłe, trasa 
także dobrze znana. 11 listopada, tuż po zakończeniu inscenizacji plenerowej 
w wykonaniu uczniów Szkoły Podstawowej nr 3, mieszkańcy naszego miasta 
tłumnie przespacerowali się na ulicę Polną, by dopingować tych, którzy posta-
nowili uczcić Święto Niepodległości na sportowo.
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Ludzie mówią, że…

Czego w nadchodzącym roku życzę mojemu miastu, krajowi, światu?

Anna Jasińska z ul. Lelewela
Naszemu miastu życzę, aby stawało się coraz bardziej przyjazne 

dla każdego z mieszkańców, szczególnie dla dzieci i osób starszych. 
Pod względem infrastrukturalnym Józefów wyprzedza okoliczne 

gminy. Mam nadzieję, że władze dołożą szczególnej dbałości o śro-
dowisko naturalne. Serce boli, gdy mija się sterty śmieci w lasach czy 
nad brzegami Świdra. Życzę miastu, by nie traciło swojego uroku po-
przez obecność kolejnych sieciówek typu KFC. Żyjemy w dość dużym 
pędzie, a ludzie są dla siebie mało życzliwi. Trudno zmienić to w skali 
globalnej, ale na pewno możemy o tę życzliwość postarać się w gronie sąsiedzkim. Kilkadzie-
siąt lat temu w Józefowie żyło się spokojniej. Wróćmy do korzeni! Życzę dużo uśmiechu całemu 
światu.

Piotr Woźniak z ul. Zielonej
Miastu życzę, by rozwijało się tak, jak do tej pory. Nie potrzebu-

jemy żadnych zmian. Mam nadzieję, że władza utrzyma dotychcza-
sową strategię, bo jest naprawdę dobrze. Józefów rozwija się pod 
względem infrastrukturalnym znacznie szybciej niż okoliczne gminy. 
W przyszłości musimy walczyć o kolejne fundusze zewnętrzne, któ-
re zainwestujemy w rozwój. Miastu życzę jak najszybszej budowy 
oczyszczalni ścieków – to jest bezwzględny priorytet. Nie widzę po-
wodu, byśmy w kolejnych latach mieli przepłacać za usługi oczyszczalni z Otwocka. W tej chwili 
jest to sprawa honorowa. 

Jako mieszkańcy powinniśmy niezmiennie trzymać rękę na pulsie jeśli chodzi o budowę 
trzeciego toru. Życzę, byśmy wygrali walkę z PKP, które bardzo wiele już obiecały, ale przecież 
losy tunelu nie są jeszcze rozstrzygnięte. Każdego z mieszkańców z pewnością ucieszą remonty 
dróg i budowa nowych chodników. Miastu życzę przede wszystkim, by u władzy był taki go-
spodarz, jaki jest do tej pory. Polsce zaś, by ordynacja w wyborach samorządowych pozostała 
nienaruszona, bo zmiana jest nam – Polakom i józefowianom – absolutnie niepotrzebna. Świa-
tu życzę jak najmniej wojen, a dużo pokoju i współpracy. 

Joanna Iwanik z ul. Nadwiślańskiej
Mimo ogromnych różnic między ludźmi życzę wszystkim więcej 

życzliwości wokół nas i uśmiechu, umiejętności dogadywania się 
i dochodzenia do kompromisów. Cieszmy się z tego, co mamy i sza-
nujmy ludzi, którymi się otaczamy. Nasze życie doczesne jest tak kru-
che i krótkie, że szkoda marnować czasu na niepotrzebne kłótnie czy 
życie w niezgodzie.

Wszystkim rodzinom życzę, aby miały jak najwięcej czasu dla sie-
bie, bo pamiętajmy, że czasu nie da się cofnąć. A świat wokół nas niech rozwija się w sposób 
zrównoważony, a my otaczajmy się dobrocią i miłością, odkrywając prawdę i sens życia.

Zbigniew Siekierzyński z Kolonii Błota
Nadchodzący rok jest rokiem wyborczym, a więc będziemy mu-

sieli podjąć ważne decyzje dotyczące wyboru głównego gospodarza 
– burmistrza i reprezentantów poszczególnych części Józefowa. My-
ślę, że do podjęcia tak ważnych decyzji warto się dobrze przygotować 
poprzez udział w spotkaniach wyborczych poszczególnych kandyda-
tów, aby wybrać ludzi, którzy będą mieli na uwadze przede wszyst-
kim dobro wspólne, a nie własny interes czy wręcz działanie przeciw-
ko ogólnemu pożytkowi. Mieszkańcom Józefowa i sobie życzyłbym 
więc dokonania dobrych wyborów, od nas bowiem zależy, czy z postawy przyszłych radnych 
i burmistrza będziemy dumni, czy będziemy się jej wstydzili. 

Sobie, Polsce i światu życzyłbym, aby w wielu aspektach życia różnych społeczności więk-
szy nacisk kładziono na szacunek dla przeszłości, historii, w myśl powiedzenia, że ludzie starzy 
siedząc widzą dalej niż ludzie młodzi stojąc. Myślę, że tak sformułowane życzenia dobrze ko-
respondują z wyjątkowością nadchodzącego roku, w którym przypada 100. rocznica odzyska-
nia przez Polskę niepodległości. Rocznicę tę zamierzam wielokrotnie świętować, koncertując 
z prowadzonym przeze mnie Miejsko-Parafi alnym Chórem Schola Cantorum Maximilianum. 

Rozmawiał: Jakub Bajtler

metrów najszybciej uporali się Zuzanna Duda 
(czas 16:01) oraz Ernest Kurowski (14:10). Po 
minięciu linii mety wszystkich uczestników 
biegu okolicznościowymi medalami deko-
rowali wiceburmistrz Marek Banaszek oraz 
przewodniczący Rady Miasta Cezary Łuka-
szewski.

Maciej Piłat
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Program „Budka bez patyka” powstał 
z inicjatywy józefowskiej straży miejskiej przy 
wsparciu Nadleśnictwa w Celestynowie oraz 
Urzędu Miasta w Józefowie. Ma na celu pro-
mowanie ochrony najmniejszych ptaków na 

terenie miasta Józefowa.
W czerwcu, podczas pierwszego etapu pro-

gramu – do józefowskich szkół przekazano 24 
budki lęgowe i rozdano je wyróżniającym się 
uczniom. Druga część programu została zreali-
zowana w dniach 7–9 listopada.

W każdej ze szkół, pod nadzorem straż-
ników miejskich oraz Jakuba Kruchelskiego 
– ornitologa z Nadleśnictwa w Celestynowie, 
uczniowie montowali z gotowych elementów 
budki lęgowe dla ptaków. W sumie powstały 
72 budki lęgowe. Zostały one rozdane uczniom 
(po 24 sztuki na każdą szkołę).

Elementy do montażu zostały ufundowane 
przez miasto Józefów oraz Nadleśnictwo w Ce-
lestynowie. W czasie zajęć warsztatowych 
Mirosław Kułak, komendant straży miejskiej 
w Józefowie oraz Jakub Kruchelski z Nadleśnic-
twa w Celestynowie przeprowadzili prelekcję 
nt. budek lęgowych, ich rodzajów, sposobów 

zawieszania, czyszczenia itp.
Ornitolog pokazał wiele rodzajów budek lę-

gowych, w tym dla najmniejszych ptaków, ka-
czek, a nawet nietoperzy i trzmieli. Opowiadał 
o zwyczajach ptaków oraz o sposobach budo-
wy i rozwieszania budek.

Budki zostaną rozwieszone na posesjach 
uczniów. Uczniowie będą prowadzili dyskretną 
obserwację zawieszonych budek, a zasiedlenie 
udokumentują na fotografi ach lub fi lmach.

W maju 2018 roku odbędzie się ostatnia 
część programu, w której zostaną wyłonieni 
zwycięzcy. Oceniane będzie zaangażowanie 
uczniów (np. zbudowanie i zawieszenie na po-
sesji dodatkowych budek lęgowych), wiedza 
w tym zakresie oraz zasiedlenie budki przez 
ptaki. Dla zwycięzców będą nagrody ufundo-
wane przez Referat Zamówień Publicznych 
i Ochrony Środowiska UM Józefowa oraz Nad-
leśnictwo w Celestynowie.

W Szkole Podstawowej nr 2 zakończył się 
realizowany w ramach programu Erasmus+ 
międzynarodowy, dwuletni projekt Animal 
Integra  on in Educa  onal Programme. Gru-
pę partnerską stanowiło dziesięć instytucji 
z siedmiu krajów Europy (szkoły podstawowe 
i specjalne): Chorwacji, Węgier, Rumunii, Tur-
cji, Grecji, Irlandii oraz Polski i Słowenii, która 
była koordynatorem działań. 

Dużą rolę programu stanowiła jego innowa-
cyjność. Publiczna edukacja terapeutycznego 
oddziaływania zwierząt na dzieci to stosunko-
wo mało popularny temat. A jak zaznacza wi-
cedyrektor SP nr 2 oraz szkolny koordynator 
projektu Katarzyna Stemler-Pleskot, dzieci po-
znawały zwierzęta nie tylko w teorii, ale także 
w praktyce. – Chcemy, aby rodzice oraz nauczy-
ciele przyzwyczaili się i przekonali do zwierząt 
w szkole – Pragniemy rozbudzić w dzieciach 
zainteresowanie ich losem i życiem – mówiła 

we wrześniu 2015 roku. Czy udało się osiągnąć 
zamierzone efekty? Jak unijny program wpły-
nął na proces edukacyjny dzieci?

Okazało się, że zajęcia prowadzone ze 
zwierzętami przyniosły lepsze efekty. Brały 
w nich udział klasy integracyjne i klasy I–III. Po-
czątkowo uczniowie odwiedzali weterynarza, 
odbywali wycieczki do sklepu zoologicznego, 
by następnie przejść do terapii zwierzęcej. Tu 
wspaniałe efekty przyniosły wyjazdy do stad-
niny koni, gdzie odbywała się hipoterapia. 
W schronisku dla zwierząt uwrażliwiano dzieci 
na ich krzywdę i zapoznawano z możliwościa-
mi, jakie niesie wolontariat (przeprowadzono 
zbiórki żywności dla schroniska). Co więcej, na 
szkolne boisko zawitały lamy szkolone w tera-
pii dziecięcej. Były lekcje „oswajające” dzieci ze 
zwierzętami, czytanie i rysowanie ze zwierzę-
tami – przede wszystkim z psami. Jak zacho-
wywać się w obecności obcego psa, jak unikać 

agresji z jego strony – tego podopieczni „Dwój-
ki” dowiedzieli się na warsztatach połączonych 
z nauką pierwszej pomocy z psami. Do klasy 
III e (obecnie IV e ) zakupiono papużkę „za-
mieszkującą” salę przyrodniczą, którą ucznio-
wie wspaniale się opiekują ucząc się zarazem 
odpowiedzialności. Nie powiodło się z chomi-
kami, na których sierść część dzieci miało uczu-
lenie, ale w planach jest sprowadzenie żółwia. 

Dwie nauczycielki uczestniczyły w Irlandii 
w kursie pracy ze zwierzętami. – Wierzę, że 
jego efekty przełożą się na edukację dzieci 
w szkole i wykorzystanie umiejętności w tym 
kierunku – zaznacza Katarzyna Stemler-Ple-
skot. Następstwem ośmiu międzynarodowych 
spotkań roboczych jest powstanie naszej wer-
sji językowej programu. – W jego tłumaczenie 
włożyliśmy ogrom pracy, ale jest to trwały 
efekt tego projektu do wykorzystania w przy-
padku jego kontynuacji w klasach. A nauczy-
ciele już taką chęć wykazują, jeden z nich chce 
skończyć kurs dogoterapii. To z pewnością 
wartość dodana programu – podsumowuje.

Szkoła Podstawowa nr 1 w ramach wolon-
tariatu objęła patronatem opiekę nad opusz-
czonym grobem Stanisława Biernackiego 
– ochotnika Wojsk Polskich, uczestnika boju 
z bolszewikami, ofi cera artylerii konnej. Ucznio-
wie klasy VI c wraz z wychowawczynią i opie-

kunkami samorządu uczniowskiego posprzątali 
mogiłę, złożyli kwiaty i zapalili symboliczne zni-
cze na jego grobie, na cmentarzu w Józefowie. 

Wcześniej członkowie klubu gier historycz-
nych wraz z opiekunem odwiedzili miejsca 
spoczynku Jadwigi Barcickiej – przedwojennej 

nauczycielki i instruktorki harcerstwa, która 
w czasie okupacji niosła bezinteresowną po-
moc mieszkańcom naszego miasta. Pani Ja-
dwiga po zakończeniu II wojny światowej kie-
rowała naszą szkołą. Całe swoje serce oddała 
najmłodszym ofi arom wojny, sierotom, kale-
kom, upośledzonym. 

Uczniowie uporządkowali także grób gen. 
Bolesława Chochy i jego bliskich. 

Z inicjatywy józefowskiej straży miejskiej

Budka bez patyka czyli jak dbamy o ptaki
Miasto Józefów oraz Nadleśnictwo w Celestynowie ufundowały prawie sto domków dla ptaków.

SP nr 1 pamięta o tych, którzy odeszli

W szkołach

Erasmus+ w „Dwójce”

Oświata i ekologia
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Było czterech dzielnicowych 
– jest trzech

Podczas prezentacji programu „Dzielnico-
wy bliżej nas” radny Wojciech Glinka zapytał 
p.o. zastępcy komendanta powiatowego po-
licji czy jest rozważane dodanie w Józefowie 
czwartego etatu dzielnicowego. Wszak przed 
kilkoma laty, gdy mieszkańców było znacznie 
mniej, dzielnicowych było czterech. Obecnie 
jest tylko trzech. Nadkom. Dariusz Sadoch 
poinformował, że ustawa daje samorządom 
możliwość sfi nansowania dodatkowych eta-
tów w policji. Warunek jest jeden – fi nansowa-
nie musi być zapewnione przez okres przynaj-
mniej pięciu lat. Tak właśnie postąpiła gmina 
Wiązowna, w której dodatkowy dzielnicowy 
już pracuje.

Niebezpieczne przejścia
Jedna z mieszkanek podjęła temat nie-

bezpiecznego przejścia dla pieszych na łuku 
ulicy Wiązowskiej w pobliżu Dolnej (droga 
do Józefovii), a także braku przejścia na uli-
cy Jarosławskiej przy centrum handlowym. 
Pełniący obowiązki komendanta komisariatu 
policji w Józefowie kom. Arkadiusz Piętka po-
informował, że zostały już podjęte działania, 
aby przy tym właśnie przejściu, a także na uli-
cach Nadwiślańskiej i Jarosławskiej (w okolicy 
Sternika) zamontować tablice wyświetlające 
prędkość przejeżdżających pojazdów. 

Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich 
rozpatruje wnioski policji, jednak wziąwszy 
pod uwagę to, że wcześniej oddalił wnioski 
naszego samorządu w sprawie tych niebez-
piecznych przejść, motywując odmowę spo-
wolnieniem ruchu, trudno się spodziewać 

pozytywnego rozpatrzenia kwestii tablic 
świetlnych.

Najważniejsze 
bezpieczeństwo dzieci

Burmistrz Stanisław Kruszewski ostatnio 
dokonał ważnych obserwacji w zachowaniu 
dzieci i młodzieży: nasi młodzi mieszkańcy na-
gminnie przejeżdżają rowerami przez przejścia 
dla pieszych, nie sygnalizują manewrów itp. 
Uważam, że te problemy powinniśmy poru-
szać na każdym spotkaniu z rodzicami – zwró-
cił się do dyrektorek burmistrz. – Do kwes  i 
bezpieczeństwa dzieci trzeba podchodzić po-
ważnie, nie na zasadzie pogadanki od czasu 
do czasu. W naszych szkołach wychowanie 
komunikacyjne jest traktowane już prawie 
jak normalny przedmiot. Żeby wyrobić w naj-
młodszych prawidłowe odruchy konieczne są 
systematyczne działania i my tak robimy.

Jedną z kwes  i poruszonych przez burmi-
strza było też notoryczne omijanie przez kie-
rowców półzapór na przejeździe kolejowym. 
Praktycznie każdego dnia monitoring odno-
towuje taki przypadek. Jeden z mieszkań-
ców zaproponował systemowe rozwiązania 
w kwes  i ścieżek rowerowych, a w zasadzie 
ich ciągłości przy przejściach tak, żeby rowe-
rzyści – pokonując jezdnię – nie musieli zsia-
dać ze swych pojazdów. Problem w tym, że 
na terenie Józefowa przeważają ciągi pieszo-
-rowerowe i takie rozwiązanie po prostu nie 
byłoby możliwe.

Jednym z rozwiązań, które skutecznie 
wpływa na poprawę bezpieczeństwa i spo-
wolnienie ruchu w mieście jest wyniesienie 
przejść i samych skrzyżowań, jak ma to miej-
sce na ul. Wawerskiej czy 3 Maja. Takie roz-

wiązanie spotkało się z aprobatą naczelnik 
otwockiej drogówki podinsp. Anny Dydek 
i z pewnością będzie ono stosowane przy 
budowie lub modernizacji ulic na terenie na-
szego miasta. 

Na ulicy Skłodowskiej-Curie być może 
w niedługim czasie pojawią się spowalniacze, 
bo w trosce o swoich pacjentów, z których 
wielu jest niepełnosprawnych, z takim wnio-
skiem do burmistrza wystąpiła dyrektor miej-
skiej przychodni Maria Kurcz. Pani dyrektor 
zaoferowała także zorganizowanie dla pra-
cowników administracji oraz policjantów prze-
prowadzenie szkolenia w zakresie udzielania 
pierwszej pomocy przedmedycznej.

Kradzieże rowerów
Jedną z plag w naszym mieście, na co też 

zwrócił uwagę komendant komisariatu poli-
cji, są kradzieże rowerów. Na 46 kradzieży, do 
których doszło w tym roku w Józefowie, aż 26 
to kradzieże rowerów. Jeden z dzielnicowych 
zwrócił przy tej okazji uwagę, że nierzadko 
sami mieszkańcy zachęcają wręcz złodziei 
swoją nieroztropnością w myśl przysłowia 
„okazja czyni złodzieja”. Apelujemy do miesz-
kańców, by nawet na własnych posesjach nie 
pozostawiać na tzw. widoku cennych maszyn, 
urządzeń czy rowerów. 

Wykrywacze czadu
Na zakończenie głos w dyskusji zabrał tak-

że strażak z Centrum Naukowo-Badawcze-
go Ochrony Przeciwpożarowej w Józefowie. 
Kamil Kociszewski zwrócił uwagę na bezpie-
czeństwo w naszych domach, apelując o in-
stalowanie w nich wykrywaczy dymu i jakże 
zdradliwego tlenku węgla. Strażak zaoferował 
w tym zakresie pełną pomoc ze swojej strony. 
Jeśli ktoś z mieszkańców ma dylemat dotyczą-
cy tego, jaką czujkę wybrać i gdzie najlepiej ją 
zamontować, pan Kamil służy pomocą pod 
tel. 602 477 671 lub też drogą mailową: kko-
ciszewski@cnbop.pl. Zachęcamy do kontaktu. 
Pamiętajmy, że nasze bezpieczeństwo w dużej 
mierze zależy od nas samych.

Wojciech Siergiejuk

Debata o bezpieczeństwie
Temat bezpieczeństwa najmłodszych mieszkańców Józefowa w drodze do 
szkoły i poza nią zdominował debatę o bezpieczeństwie, która przy udziale 
władz naszego miasta, przedstawicieli policji, straży miejskiej i straży pożar-
nej, a także m.in. dyrektorek gminnych placówek oświatowych i mieszkańców 
odbyła się pod koniec listopada.

Uwaga: afrykański pomór świń
Afrykański pomór świń to szybko szerzą-

ca się, zakaźna choroba wirusowa, na którą 
podatne są świnie domowe, świniodziki oraz 
dziki.

W przypadku wystąpienia w stadzie docho-
dzi do dużych spadków w produkcji: zakażenie 
przebiega powoli i obejmuje znaczny odsetek 
zwierząt w stadzie, nawet do 100%.

Ludzie nie są wrażliwi na zakażenie wiru-

sem ASF, w związku z czym choroba ta nie 
stwarza zagrożenia dla ich zdrowia lub życia.

Należy jednak pamiętać, że wirus świń ła-
two się rozprzestrzenia również za pośrednic-
twem osób i pojazdów odwiedzających gospo-
darstwo oraz skażonego sprzętu i narzędzi.

PAMIĘTAJ!
  nie dotykaj padłych zwierząt,
  nie pozwól domowym zwierzętom na kon-

takt z padliną,
  nie wyrzucaj żywności i odpadów kuchen-
nych w miejsca potencjalnie dostępne dla 
dzików,
  osoby postronne (zwłaszcza po kontakcie z 
padłym zwierzęciem) nie powinny odwie-
dzać farm hodowlanych,
  przestrzegaj zaleceń służb weterynaryj-
nych na swoim terenie.
Gdy znajdziesz padłe zwierzę, powiadom 

najbliższego powiatowego lekarza wetery-
narii lub zadzwoń pod numer alarmowy 112.

Bezpieczeństwo
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To skrzyżowanie jest jednym z newralgicz-
nych punktów wylotowych Józefowa, na któ-
rym ruch wciąż się nasila. Z danych MZDW 
obecnie jest to blisko 26 tys. pojazdów na 
dobę. Jak trudno jest wyjechać z ul. Wyszyń-
skiego na „Nadwiślankę” wiedzą dobrze ci, któ-
rzy codziennie tamtędy muszą jeździć do pracy. 
W celu poprawy bezpieczeństwa i upłynnienia 
ruchu władze naszego miasta od lat starają 
się o wybudowanie tam sygnalizacji świetl-
nej. Wszelkie pisma trafi ały jednak na trudny 
do zrozumienia opór ze strony MZDW i ciągłe 
odmowy. W połowie listopada radni z Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
zorganizowali przy tym skrzyżowaniu wyjazdo-
we spotkanie, na które przybyła także Jolanta 
Koczorowska, radna sejmiku województwa 
mazowieckiego oraz dyrektor otwockiego 
rejonu MZDW Stanisław Pawlak. Nasi radni 
szykowali się na ostrą polemikę, lecz dyrektor 

zaskoczył wszystkich. – Proszę państwa, na 
tym skrzyżowaniu będą budowane światła. Bę-
dzie to sygnalizacja z tzw. pętlą akomodacyjną, 
podobna do tej, jaka od dwóch lat, z powodze-
niem, funkcjonuje już w gminie Celestynów na 
skrzyżowaniu drogi krajowej nr 50 z wojewódz-
ką 797 – poinformował dyrektor.

Oczywiście, co podkreślił dyrektor Paw-
lak, są pewne trudności, jak np. procedura 
związana z przebudową biegnącego w rejonie 
skrzyżowania gazociągu. Według wstępnych 
szacunków koszt przebudowy skrzyżowania 
i budowy sygnalizacji wyniesie około 1,5 mln 
zł. Pieniądze w urzędzie marszałkowskim na 
ten cel z pewnością się znajdą, jednak czasu 
jest niewiele, by wprowadzić tę inwestycję 
do przyszłorocznego budżetu województwa 
mazowieckiego. Jeśli uda się w miarę szybko 
uaktualnić posiadany przez nasze miasto pro-
jekt sygnalizacji, to dyrektor Pawlak mógłby 

postarać się wprowadzić go do realizacji już 
w 2018 roku. Radna Jolanta Koczorowska, któ-
ra składała już w kwes  i świateł interpelacje 
do marszałka Adama Struzika, obiecała lob-
bować w tej sprawie przy ustalaniu budżetu 
województwa na przyszły rok.

 – Budowa świateł na tym skrzyżowaniu, 
a co za tym idzie także poprawa bezpieczeń-
stwa w ruchu drogowym, leży w interesie nie 
tylko mieszkańców Józefowa, ale nas wszyst-
kich – powiedziała. I trudno się z tym nie zgo-
dzić.

Wojciech Siergiejuk

PS: Na XLII sesji Rady Miasta dokonano zmian 
w budżecie miasta, przeznaczając 31 tys. zł 
na aktualizację planów oświetlenia newral-
gicznego skrzyżowania. Aktualizacja musi być 
gotowa do końca marca 2018 roku, aby inwe-
stycja mogła powstać w przyszłym roku.

Nareszcie światła na skrzyżowaniu 
Wyszyńskiego z Nadwiślańską?
Jest szansa na to, że na skrzyżowaniu ulic Nadwiślańskiej i Kard. Wyszyńskiego powstanie sygnalizacja świetlna. Deklara-
cję o jej budowie podczas wyjazdowego spotkania radnych Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego złożył 
dyrektor rejonu drogowego Otwock-Piaseczno Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich Stanisław Pawlak.

3 grudnia setną rocznicę urodzin obcho-
dził mieszkaniec Józefowa, inżynier geodeta, 
porucznik w stanie spoczynku Władysław Ro-
mańczyk. Dostojny Jubilat w otoczeniu rodziny 
witał przybyłych z tej okazji gości. 

Marzena Szczęśniak, kierownik USC od-
czytała serdeczny list gratulacyjny od burmi-
strza, w imieniu Rady Miasta życzenia złożyła 
wiceprzewodnicząca Marianna Jakubowska. 

Delegacja ZUS wraz z listem gratulacyjnym 
przekazała informację o przyznaniu Jubilatowi 
specjalnego dodatku do emerytury. Szczegól-
nie ucieszyła Jubilata obecność na uroczysto-
ści pana Ignacego Jasicy, prezesa józefowskie-
go, nielicznego już koła Związku Kombatantów 
Polskich. Na adres Jubilata przyszedł też, od-
czytany przez córkę, list gratulacyjny od pre-
mier Beaty Szydło.

Przy kieliszku szampana i wspaniałym torcie 
płynęły wspomnienia o pracy w wojewódz-
twach wileńskim i nowogródzkim, walce we 
wrześniu 1939 roku i długoletniej pracy w Pań-
stwowym Przedsiębiorstwie Geodezyjno-Kar-
tograficznym w Warszawie. Inż. Władysław 
Romańczyk wykonywał też liczne prace za 
granicą: w Korei, Albanii, na Morawach, w NRD 
i na pustyni Sahara w Cyrenajce i Trypolitanii.

Jeszcze dziś Jubilat imponuje świetną pa-
mięcią, żywym zainteresowaniem otoczeniem 
i życzliwym uśmiechem.

Ad multos annos Drogi Jubilacie!

Ad multos annos

Stulecie Władysława Romańczyka

W naszym mieście
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Czytaj, oglądaj, śledź 
i twórz, gamebooki, czyli  
komiksy paragrafowe 
Jak zostać bohaterem komiksu i decydo-
wać o swoich losach? To proste, wystar-
czy sięgnąć po komiks paragrafowy. Aby 
przenieść się do świata komiksu, wystarczy 
wybrać postać, która zafascynuje i w którą 
można się wcielić. Poruszając się między 
okienkami historii można tworzyć oraz mo-
dyfi kować własną i poruszając się pomię-
dzy ponumerowanymi kadrami decydować 
o tym, jak potoczą się jej losy. Istnieje wiele 
sposobów na zakończenie literacko-ry-
sunkowej rozgrywki, a czasem całej fabuły 
komiksu. Komiks paragrafowy można czy-
tać wiele razy. Mechanika gry oraz świetna 
kreska rysowników przyciągają jak magnes 
i nie pozwalają ulec nudzie, czasem nawet 
nie pozwalają zasnąć.
„Cztery śledztwa Sherlocka Holmesa” 
– w zamglonym i szarym od smutków Lon-
dynie detektywom wyzwań nie brakuje. 
Kto stoi za morderstwem madame Yve  e, 
kradzieżą złotego skarabeusza, okrutnymi 
torturami i zniknięciem kotki pani Hudson. 
Nieubłagany czas goni, a tu ktoś sprytnie 
rozdaje karty i myli tropy, raz po raz na-
rażając bohaterów na śmiertelne niebez-
pieczeństwo. Ekscentryczny Sherlock, czy 
zdystansowany doktor Watson – wybór 
postaci zależy od czytelnika – wystarczy 
kojarzyć fakty, umiejętnie stawiać pytania 
i mieć wyostrzone zmysły. Najważniejszy 
jest umysł, intuicja i spostrzegawczość. Cza-
sem przyda się lupa, bo wiele podpowiedzi 
ukrytych w kadrach graficznych wydaje 
się być niewidocznymi. Można poczuć się 
wówczas jak saper, który ma do czynienia 
ze skomplikowaną wybuchową niespo-
dzianką. 
„W Polsce wydawano już komiksy interak-
tywne („Adoptuj Rapera” Macieja Prożal-
skiego oraz niektóre zeszyty z serii „Komik-
sowo” dodawane do Gazety Wyborczej), 
ale jeszcze nigdy tak bardzo nie korzystano 
z możliwości, jakie daje wymienione me-
dium, czyli gamebook grafi czny. Mamy tu 
do czynienia nie tylko z wybitnymi grami 
paragrafowymi przygotowanymi i wyda-
nymi w najlepszej jakości, ale i narodzinami 
zupełnie nowego typu rozgrywki” (Mikołaj 
Kołyszko).
Polecając te nowe formy wydawnicze, 
pragniemy jednocześnie złożyć wszystkim 
mieszkańcom i czytelnikom wspaniałych 
literackich podróży, wielu smakowitych 
i ekscytujących doznań lekturowych oraz 
spokojnych i rodzinnych świąt Bożego Na-
rodzenia oraz szczęśliwego Nowego Roku. 
 Mariola Ładna | www.biblioteka.jozefow.pl

Po raz drugi w tym roku okoliczni mieszkań-
cy spotkali się w hali sportowej przy ulicy Długiej 
44 w Józefowie, by z masą pozytywnej energii 
wspomóc tych, którzy pomocy potrzebują. 
Uczestnicy listopadowego maratonu, który od-
był się pod hasłem Zjednoczonych Sił Pomocy, 
poprzez wpisowe oraz dobrowolne datki zasilili 
konta Agnieszki Holki – w 2014 roku potrąconej 
przez samochód na przejściu dla pieszych oraz 
małego Teodora Górskiego – cierpiącego na 
jedną z odmian dysplazji, choroby uniemożli-
wiającej mu chodzenie.

W ramach tej wzniosłej inicjatywy odbyły 
się ponad dwie godziny najróżniejszych ćwi-
czeń i treningów, które poprowadzili znani 
i cenieni instruktorzy. Nie wszyscy uczestnicy 
wytrzymali nierzadko szaleńcze tempo, część 
wybrała tylko niektóre spośród wachlarza za-
jęć. Grupa najwytrwalszych i najbardziej do-
świadczonych, zaliczyła ponad 20 treningów. 
Ale nie rekordy wytrzymałości były tego dnia 
istotne. Najważniejsze, że udało się wesprzeć 
Agę i Teosia kwotami 2360 zł. Dziękujemy!

Maciej Piłat

Wykłady i spotkania UTW odbywają się 
w środy o godz. 18.00 w sali widowiskowej 
Miejskiego Ośrodka Kultury. Wstęp wolny.

  6 grudnia – Opera i historia – prof. dr hab. 
Hieronim Grala.
  13 grudnia – Stambuł czyli nie mów „kur-

de” w Turcji – podróżnik Andrzej Pasławski,
  20 grudnia – spotkanie wigilijne,
  3 stycznia – Miasta widma w Toskanii 
– Aleksandra Seghi,
  10 stycznia – Tropikalne Karaiby (fi lm) – Ju-
lita Lichodziejewska.

Zjednoczone Siły Pomocy
Ponad 250 osób wzięło udział w Charytatywnym Maratonie Fitness, który 5 li-
stopada odbył się w hali Integracyjnego Centrum Sportu i Rekreacji. Cały do-
chód z imprezy zorganizowanej z inicjatywy ICSiR, Żanety Kornatowskiej oraz 
komitetu społecznego Sąsiad dla Sąsiada – Józefów Pomaga, przeznaczony zo-
stał na rehabilitację Agnieszki Holki oraz operację Teosia Górskiego.

Uniwersytet Trzeciego Wieku

Jak co roku Integracyjne Centrum Sportu 
i Rekreacji aktywnie włączy się w akcję „Gwiaz-
dobranie i Dawanie”. Poniżej przedstawiamy 
harmonogram imprez, które odbędą się przy 
ulicy Długiej 44 w weekend 9   –10 grudnia. Do-
chód z nich w całości zasili konto „GiD”:

  9 grudnia na korytarzach ICSiR odbędzie się 
ostatnia w tym roku wyprzedaż garażowa. 
Zapisy są przyjmowane w recepcji ośrodka. 
Wpisowe w wysokości 20 zł (Uwaga! Liczba 
miejsc ograniczona). Każdy wystawca może 
liczyć na stolik i krzesełko. Będzie to świetna 
okazja dla kupujących, by jeszcze przed fi -
nałem „GiD” zaopatrzyć się w niecodzienny 
prezent dla najbliższych. Wyprzedaż odbę-
dzie się w godzinach 10.00–15.00.
  GwiazdoGranie – czyli turniej halowej piłki 
nożnej w halowym wydaniu, który odbędzie 
się 9 i 10 grudnia. Wpisowe w wysokości 
200 zł od drużyny, dla pierwszych trzech ze-
społów medale, puchary i upominki-niespo-
dzianki. Zapisy: Piotr Gąszcz – 501 411 732 
oraz Tomasz Cymerman – 608 514 844.
  GwiazdoPływanie – czyli nocny maraton 
pływacki. Impreza wystartuje 9 grudnia 

o godz. 22.00 i potrwa do północy. Liczyć się 
będzie dystans przepłynięty w sumie w ciągu 
dwóch godzin. Zapisy w recepcji ICSiR – 15 zł 
od osoby. Zaplanowane są osobne klasyfi ka-
cje pań i panów. Przewidziane kategorie wie-
kowe: 16–18 lat, 19–60 lat oraz 60+. Osoby 
niepełnoletnie mogą wziąć udział w marato-
nie za pisemną zgodą rodziców.
  GwiazdoChody – charytatywny marsz z kij-
kami, który wystartuje 10 grudnia spod wej-
ścia głównego do Szkoły Podstawowej nr 3.
  SzachoGranie – turniej szachowy, który 
10 grudnia zostanie rozegrany w jednej z sal 
lekcyjnych Szkoły Podstawowej nr 3.
  GwiazdoPing – turniej tenisa stołowego, 
który zostanie rozegrany 10 grudnia. Rozpo-
częcie zawodów planowane jest na godzinę 
17.00. Zapisy w recepcji ICSiR lub telefonicz-
nie u Pawła Chułerańskiego (795 123 008) 
– wpisowe 15 zł od osoby. 
  16 grudnia odbędzie się jedenasta już odsło-
na turnieju funny judo pod szyldem Kuźnia 
Młodych Talentów.
  30 grudnia, utartym także zwyczajem, od-
będzie się świąteczno-noworoczny turniej 
tenisa stołowego. Zapisy w recepcji ICSiR 
oraz u Pawła Chułerańskiego (795 123 008).

Maciej Piłat

ICSiR

Polecamy



W razie awarii oświetlenia ulicznego
O oświetlenie uliczne w Józefowie dba fi r-
ma ELVOT Bogdan Uziębło.
Zgłoszenia awarii:

   tel. 698 500 084
  e-mail: elvot@tlen.pl
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W sprawie odpadów komunalnych
Referat Gospodarki Komunalnej Urzę-
du Miasta ul. Kard. Wyszyńskiego 1, 
tel. 22 779 00 55
Zakład Oczyszczania Miasta 
tel. 22 612 13 37, kierownik@zojozefow.pl
Biuro Obsługi Klienta Lekaro 
tel. 22 789 02 79, lekaro@lekaro.pl

Ważne telefony: 
Burmistrz Stanisław Kruszewski i wice-
burmistrz Marek Banaszek: 22 779 00 25

Biuro Obsługi Klienta Urzędu Miejskiego: 
22 779 00 00, fax 22 779 00 15

Przewodniczący Rady Miasta Cezary Łu-
kaszewski: 22 779 00 40

Straż Miejska: 22 789 22 12, 513 188 882
Straż Miejska w Józefowie pełni służbę 
w dni robocze w godz. 7.00–22.00

Policja: 22 789 21 07, dzielnicowy rejo-
nu nr 1 mł.asp. Piotr Chudek tel. 600 997 
498, dzielnicowy rejonu nr 2 mł.asp. To-
masz Wasążnik tel.600 997 472, dzielnico-
wy rejonu nr 3 sierż. szt. Anita Dydek tel. 
22 60 41 608
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Kierownictwu, nauczycielom oraz uczniom Szkoły Podstawowej nr 1 im. Olafa Palmego w Jó-
zefowie składamy gorące, z serca płynące podziękowania za owocną, trwającą już prawie dwa 
lata współpracę, za piękne, budujące oraz wnoszące wiele radości w życie naszych pensjona-
riuszy występy, za wspólne zajęcia, warsztaty plastyczno-artystyczne, zabawę oraz wspaniałe 
towarzystwo.

Dyrektor, nauczyciele i dzieci z Miejskiego Przedszkola nr 1 w Józefowie składają podziękowa-
nia władzom naszego miasta za troskę o bezpieczeństwo na drodze najmłodszych józefowian. 
Podczas zajęć interaktywnych w miasteczku ruchu drogowego nasze przedszkolaki miały możli-
wość poznawania w praktyce przepisów i zasad ruchu drogowego. 

Zachęcamy wszystkich rodziców do kontynuowania rozpoczętych oddziaływań, mających na 
celu kształtowanie u dzieci bezpiecznych zachowań na drodze.

Mamy nadzieję, że w kwietniu przyszłego roku spotkamy się również z ofi cerami policji oraz 
strażnikami miejskimi, którzy z równie wielkim zaangażowaniem jak dotychczas poprowadzą dla 
nas zajęcia i zabawy w miasteczku ruchu drogowego.

Personel i dzieci z Miejskiego Przedszkola nr 1

W ramach obchodów Światowego Dnia Pluszowego Misia w Publicznym Przedszkolu Willa 
Jakubówka odbył się „Bal w Stumilowym Lesie”, na który przybyły dzieci ze wszystkich grup, prze-
brane za misie, sarenki, grzybki, sowy, wilki, dynie oraz inne zwierzęta i rośliny mieszkające w le-
sie. Przedszkolaków przywitała Pani Jesień, która zaprosiła ich do wspólnej zabawy. Podczas balu 
dzieci nie tylko tańczyły, ale również poznały historię powstania Pluszowego Misia. Uczestnicząc 
w konkursach mogły pochwalić się wiedzą dotyczącą kończącej się pory roku. Nasze przedszko-
laki, jak wszystkie dzieci, nie mogą się już doczekać nadejścia zimy, a wraz z nią śniegu i świąt.

Izabela Zalewska

4 listopada w Moyzes Hall w Bratysławie, pod patronatem prezydenta Słowacji, odbył się mię-
dzynarodowy turniej tańca World Human Integra Championship 2017. 

W turnieju brały udział pary z kilkunastu krajów. Pokazali się tancerze w kategoriach mło-
dzieżowych, juniorskich pełnosprawnych, kategoriach Pro-Am, tancerze na wózkach, z niepełno-
sprawnością intelektualną oraz niewidomi. 

W kategorii osób z niepełnosprawnością wzrokową startowała para tancerzy z Józefowa – Jo-
anna i Dariusz Popławscy. Oboje są osobami niepełnosprawnymi, mieszkańcami naszego miasta. 
W kategorii standardowej zajęli trzecie miejsce ustępując tylko dwóm parom z Włoch oraz drugie 
miejsce w stylu latynoamerykańskim.

Jest to kolejny wielki sukces naszych tancerzy, choć pan Dariusz przed turniejem doznał 
kontuzji i tańczył z zamrożoną (aby nie odczuwać bólu) nogą. Po powrocie do kraju okazało się, 
że miał złamaną kość stopy – jeszcze większe brawa dla tancerzy, którzy mimo tak poważnej 
kontuzji osiągnęli najlepszy wynik wśród polskich par uczestniczących w turnieju.

JP, AP

Czy jest szansa na zorganizowanie lodowiska w Józefowie?
Burmistrz Stanisław Kruszewski odpowiada: „W poprzednich latach lodowisko było budowane 

na płycie starego boiska przy byłym gimnazjum. Boisko było pokryte matą uzupełnioną kwar-
cem. W ubiegłym roku została ona zastąpiona sztuczną trawą i niewskazane jest instalowanie 
na niej lodowiska. Dodatkowo warto wspomnieć, że lodowisko cieszyło się w ostatnich sezonach 
bardzo niską popularnością, a koszt organizacji takiej rozrywki to ok. 200 tys. złotych. ICSiR będzie 
organizowało w ferie wyjazdy na lodowisko na Stadionie Narodowym.

Punkt Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych 
czynny w nowej lokalizacji, 
na działce sąsiadującej
PSZOK czynny w soboty 
w godz. 8.00–16.00.
Działka obok starej lokalizacji.
Uwaga! Dojazd od rzeki Świder.

Seniorzy dziękują uczniom i nauczycielom

Przedszkolaki dziękują

Dzień Pluszowego Misia

Mistrzowie tańca

Mieszkańcy pytają

W naszym mieście
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W hali sportowej przy ulicy Sienkiewicza 
zebrali się uczniowie klas IV–VI. W ofi cjalnej 
części spotkania wzięli udział goście: Bożena 
Żelazowska – radna sejmiku województwa ma-
zowieckiego, Paweł Rupniewski – wicestaro-
sta otwocki i Waldemar Przeździęk – zastępca 
dyrektora WORD-u w Warszawie. Zaproszeni 
goście podkreślali potrzebę obowiązkowego 

noszenia odblasków, których używanie z pew-
nością podniesie poziom bezpieczeństwa dzie-
ci i ich bliskich.

W drugiej części imprezy uczniowie otrzy-
mali pakiet wiedzy o bezpieczeństwie na dro-
dze w formie zabawowej: próbowali swoich 
sił w jeździe rowerem po specjalnym torze 
z przeszkodami przygotowanymi przez Woje-

wódzki Ośrodek Ruchu Drogowego. Było też 
spotkanie z kierowcą rajdowym – dzieciaki 
mogły „zwiedzić” wnętrze zabytkowego, raj-
dowego Fiata 126p, sprawdzić się na symula-
torze jazdy, odbyła się projekcja fi lmu o sku-
teczności noszenia odblasków oraz zapoznano 
się z zasadami udzielania pierwszej pomocy 
przedmedycznej.

Organizatorami projektu są Wojewódz-
ki Ośrodek Ruchu Drogowego w Warszawie 
i Samorząd Województwa Mazowieckiego, 
zaś spotkanie panelowe doskonale wpisuje się 
w szereg intensywnych działań, jakie podej-
mujemy w Józefowie, aby poprawić bezpie-
czeństwo uczniów w ruchu drogowym.

Wyłoniono laureatów drugiej edy-
cji gminnego konkursu plastycznego 
„Bądź widoczny, bądź bezpieczny”, 
zorganizowanego pod patronatem 
burmistrza Józefowa przez Szkołę 
Podstawową nr 1. 28 listopada w sie-
dzibie „Jedynki” odbyło się uroczyste 
wręczenie nagród zwycięzcom i pozo-
stałym uczestnikom.

Komisja konkursowa złożona z przedsta-
wicieli józefowskich szkół podstawowych 
i przedszkoli dokonała oceny 48 prac pla-
stycznych, wyróżnionych w ramach elimina-
cji przeprowadzonych w józefowskich przed-
szkolach, szkołach podstawowych i klasach 
gimnazjalnych. Prace dzieci i młodzieży od-
zwierciedliły imponujący zasób wiedzy z za-
kresu bezpieczeństwa i wysoki poziom umie-
jętności artystycznych.

Podinsp. Anna Dydek, naczelnik Wydziału 
Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Po-
licji prosiła o noszenie odblasków, kamizelek 
i opasek odblaskowych (ufundowane zostały 
w ubiegłym roku przez burmistrza Józefowa). 
Na finałową uroczystość przybyli również 

przedstawiciele straży miejskiej i policji z Jó-
zefowa. Całość została pięknie „okraszona” 
skeczem o bezpieczeństwie i występami mu-
zycznymi, przygotowanymi przez uczniów „Je-
dynki”.

Lista nagrodzonych w poszczególnych ka-
tegoriach:
Przedszkole: 
I miejsce – Amelia Kużmiak – Przedszkole Pu-
bliczne „Dębowe Ludki”
II miejsce – Wiktoria Szepeluk – Miejskie 
Przedszkole nr 2
III miejsce – Kalina Bednarczyk – Miejskie 
Przedszkole nr 2 
wyróżnienie – Gabriela Rusak – Miejskie 
Przedszkole nr 2 
wyróżnienie – Alicja Urbaniak – Miejskie 
Przedszkole nr 2
Oddziały przedszkolne – dzieci sześcioletnie:
I miejsce – Rozalia Bartczak – Szkoła Podsta-
wowa nr 1 
II miejsce – Oliwia Oliszewska – Przedszkole 
„Krasnoludków”
III miejsce – Aleksandra Zawada – Przedszkole 
„Krasnoludków”
wyróżnienie – Nela Rosłaniec – Przedszkole 
„Szczęśliwych Dzieci”
 Szkoła podstawowa ( klasy I–III):
I miejsce – Wiktoria Papis – Szkoła Podstawo-
wa nr 2

II miejsce – Pola Sawka – Szkoła Podstawowa 
nr 3
III miejsce – Alicja Otocka – Szkoła Podstawo-
wa nr 2 
wyróżnienie – Anna Kamińska – Szkoła Pod-
stawowa nr 1 
Szkoła podstawowa (klasy IV–VII):
I miejsce – Antoni Sawka – Szkoła Podstawo-
wa nr 1
II miejsce – Maciej Żebrowski – Szkoła Podsta-
wowa nr 3
III miejsce – Jakub Sławiński – Szkoła Podsta-
wowa nr 1
wyróżnienie – Ewa Hejnik – Szkoła Podstawo-
wa nr 1
wyróżnienie – Antonina Zięba – Szkoła Pod-
stawowa nr 2
 Klasy gimnazjalne II–III:
I miejsce – Adriana Pilarska – Szkoła Podsta-
wowa nr 3
II miejsce – Dominika Łęczycka – Szkoła Pod-
stawowa nr 3
III miejsce – Magdalena Kaźmierczak – Szkoła 
Podstawowa nr 3
wyróżnienie – Helena Soboń – Szkoła Podsta-
wowa nr 3

Nagrody ufundowała Rada Rodziców oraz 
burmistrz Józefowa.

Tekst: Sylwia Papis 
Foto: Wojciech Siergiejuk

Jesteś widoczny, jesteś bezpieczny
24 listopada 339 uczniów ze Szkoły Podstawowej nr 2 w Józefowie otrzymało 
odblaski w ramach prowadzonej od trzech lat kampanii „Jesteś widoczny, 
jesteś bezpieczny”.

Gminny konkurs plastyczny

Fotoreportaż



Jedna z najistotniejszych imprez w roku 
dla Klubu Sportów Walki Bushi, tradycyjnie 
współorganizowana z Integracyjnym Centrum 
Sportu i Rekreacji, odbyła się – wzorem lat 
ubiegłych – w józefowskiej hali przy ulicy Dłu-
giej 44. Turniej, ze względu na przejście KSW 

Bushi do organizacji World Kyokushin Budokai, 
był otwarty dla zawodników IKO Matsui, WKO, 
IKO Nakamura, Kyokushinkan, KWF, Oyama 
Karate oraz Shorin-Ryu. Pojedynki toczone 
były według pełnych, japońskich reguł bez 
ograniczeń siły ciosów i kopnięć oraz wyłączeń 

niektórych kopnięć na strefę głowy. Walki, tak 
jak w minionych edycjach, rozegrano z podzia-
łem na początkujących (pomarańczowe pasy) 
i zaawansowanych. Gospodarze z KSW Bushi 
wystawili w tym roku rekordową, 60-osobową 
reprezentację, która dzięki dużej ilości miejsc 
na podium zajęła pierwszą lokatę w klasyfi kacji 
drużynowej. W tym kontekście na uznanie za-
sługuje postawa gości zza wschodniej granicy. 
13-osobowa ekipa z Kaliningradu uplasowała 
się bowiem na trzecim miejscu w „drużynów-
ce”, zaś Łotyszom z LKKL WKB w rywalizacji klu-
bów przypadło miejsce piąte. 

Tradycyjnie wybrano także najlepszą za-
wodniczkę i zawodnika z powiatu otwockiego. 
Zaszczyt ten przypadł w udziale Zuzannie Dą-
browskiej i Filipowi Rutkowskiemu. MP

Sobota 2 grudnia była pełna wrażeń. Na 
skwerze im. św. Jana Pawła II i w Miejskim 
Ośrodku Kultury zorganizowano wiele miko-
łajkowych przyjemności dla dzieci w każdym 
wieku: wystawę, pokazy bajek filmowych 

i niespodziankę plenerową. O zmierzchu 
na scenie pojawiła się Śnieżynka Krystynka 
w stroju bardzo podobnym do mikołajowe-
go. Były śpiewy, tańce i wspólne zabawy oraz 
uroczyste odliczanie wykonane przez Śnie-

żynkę, Burmistrza Miasta i całą publiczność. 
W mroku zabłysły gwiazdy, świetlne portale, 
migocąca kula z ławeczką. Będą cieszyć dzieci 
i dorosłych w oczekiwaniu na święta w długie 
zimowe wieczory. Nawet śnieg chwilowo do-
pisał i dzieci miały możliwość lepienia pierw-
szych bałwanów.

Tekst i foto: Lidia Dańko

Obcokrajowcy pokazali moc
Za nami XVIII odsłona Turnieju Karate Kyokushin o Puchar Burmistrza Józe-
fowa, którą, po raz pierwszy w jej wieloletniej historii, możemy określić mia-
nem imprezy międzynarodowej. W zawodach, które odbyły się 4 listopada, 
wzięło bowiem udział 267 karateków z 23 klubów, w tym 29 reprezentantów 
Łotwy i 13 Rosjan. Dzięki udziałowi obcokrajowców poziom rywalizacji znacz-
nie wzrósł.

Józefowskie Mikołajki
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